

SOMMAIRE

MOUBAYED-BREIL, J. [<i>Pseudorthocladius ledoarei</i> sp. n., une espèce crénophile connue d'un ruisseau karstique froid de l'est de la France (Diptera, Chironomidae)].....	71
MOUBAYED-BREIL, J. [<i>Polypedilum (Uresipedilum) bernardae</i> sp. nov. et <i>P. (Ur.) claudei</i> sp. nov., deux nouvelles espèces connues de l'est de la France (Diptera, Chironomidae)].....	83
RUFFONI, A. Description des larves de <i>Protonemura</i> de Corse, morphologie imaginale et précisions écologiques (Plecoptera, Nemouridae).....	97
RIGHETTI, B. Détermination des larves de Leptophlebiidae de France métropolitaine : un outil pratique pour identifier au genre les exemplaires dépourvus de trachéobranchies (Ephemeroptera).....	109
ENGBLOM, E. [Contribution à la compréhension du groupe Finno-Scandinave <i>Baetis vernus</i> : <i>B. liebenauae</i> (Ephemeroptera)].....	123
Brèves communications :	
TILLIER, P. & G. COPPA. Premières mentions de <i>Sisyr buscheschi</i> Rausch & Weißmair, 2007 dans les bassins versants de la Seine et de la Meuse (Neuroptera, Sisyridae).....	133
BARNASSON, J. Problèmes concernant la discrimination des larves de <i>Mesophylax aspersus</i> (Rambur, 1842) et <i>M. impunctatus</i> McLachlan, 1884 en France (Trichoptera, Limnephilidae).	135
LE GUELLEC, G., T. GUIDI & G. COPPA. <i>Rhyacophila arcangelina</i> Navás, 1932 et <i>Hydroptila ruffoi</i> Moretti, 1981 deux espèces nouvelles pour la faune de France (Trichoptera, Rhyacophilidae & Hydroptilidae).....	139

CONTENTS

MOUBAYED-BREIL, J. <i>Pseudorthocladius ledoarei</i> sp. n., a crenophilous species occurring in a cold karstic stream from eastern France (Diptera, Chironomidae).....	71
MOUBAYED-BREIL, J. <i>Polypedilum (Uresipedilum) bernardae</i> sp. nov. and <i>P. (Ur.) claudei</i> sp. nov., two new species from eastern France (Diptera, Chironomidae).....	83
RUFFONI, A. [Description of the larval stage in the genus <i>Protonemura</i> from Corsica (France) with complements on morphology and ecology (Plecoptera, Nemouridae)].....	97
RIGHETTI, B. [Determination of Leptophlebiidae larvae of Metropolitan France: a practical tool for genus identification of individuals lacking gills (Ephemeroptera)].....	109
ENGBLOM, E. Contribution to the understanding of the Fennoscandian <i>Baetis vernus</i> group: <i>B. liebenauae</i> (Ephemeroptera).....	123
Short papers:	
TILLIER, P. & G. COPPA. [First mentions of <i>Sisyr buscheschi</i> Rausch & Weißmair, 2007 in the Seine and Meuse watersheds (Neuroptera, Sisyridae)].....	133
BARNASSON, J. [Problems concerning the larval discrimination of <i>Mesophylax aspersus</i> (Rambur, 1842) and <i>M. impunctatus</i> McLachlan, 1884 in France (Trichoptera, Limnephilidae)].....	135
LE GUELLEC, G., T. GUIDI & G. COPPA. [<i>Rhyacophila arcangelina</i> Navás, 1932 and <i>Hydroptila ruffoi</i> Moretti, 1981 two species new for French fauna (Trichoptera, Rhyacophilidae & Hydroptilidae)].....	139